
Protokół Nr VIII/2011 

z obrad VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 29 czerwca 2011 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Przywidz-Pan Feliks Mikulski otworzył obrady VIII 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając prawomocność obrad. 

Radnych obecnych było 14. Radni nieobecni: Józef Kaźmierczak. 

Sesję rozpoczęto o godzinie12-tej a zakończono o godzinie 14-tej w Gminnym Ośrodku 
Kultury w Przywidzu. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Sprawy regulaminowe: 

a) zatwierdzenie porządku obrad, 

b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym.  

4. Interpelacje radnych. 
5. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonywania budżetu Gminy 

Przywidz za 2010 rok. 

a) przedstawienie przez Wójta Gminy Przywidz sprawozdania z wykonywania 
budżetu Gminy Przywidz za rok 2010 oraz informacji o stanie mienia 
komunalnego, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2010-referuje Przewodniczący 
Rady Gminy, 

c) rozpatrzenie przez Radę Gminy Przywidz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Przywidz za rok 2010, 

- dyskusja 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Przywidz za rok 2010. 

 

 



6. Absolutorium dla Wójta Gminy Przywidz za rok 2010. 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Przywidz w 
sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Przywidz absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Gminy Przywidz za 2010 rok- referuje Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Przywidz-referuje Przewodniczący 
Rady Gminy, 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta gminy Przywidz za rok 
2010. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawach: 

a) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2011, 

b) ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne przez 
Gminę Przywidz, 

                        c) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Przywidz w 2011 r., 

                        d) wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Przywidz do realizacji zadania  

                         z zakresu właściwości Powiatu Gdańskiego pod nazwą: „Budowa chodnika        

                         wzdłuż drogi powiatowej nr 2205 G Przywidz-Bliziny ul. Szkolna” 

                         i udzielenia przez Gminę Przywidz pomocy rzeczowej Powiatowi   

                         Gdańskiemu”, 

                         e) podpisanie Porozumienia z Powiatem Gdańskim dotyczącego wspólnej   

                         realizacji zadania w zakresie kultury pod nazwą „Siedem stron Powiatu-   

                         Przywidz 2011”, 

                         f) zawarcie porozumienia z komendą Wojewódzką Straży Pożarnej 

                         w Gdańsku w celu przekazania środków finansowych na Wojewódzki    

                         Fundusz Wsparcia PSP woj. pomorskie z przeznaczeniem na dofinansowanie     

                         zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego 4x4 dla Komendy   

                         Powiatowej PSP w Pruszczu Gdańskim, 

                        g) Zmiany w budżecie Gminy Przywidz na 2011 rok. 



8. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
10. Zakończenie obrad. 

 
Pan Feliks Mikulski- zapytał czy są propozycję do przebiegu sesji? 
Wójt Gminy- wnoszę o wprowadzenie do obrad projektu uchwały Rady Gminy Przywidz ws. 
utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej, gdzie gmina Przywidz byłaby członkiem tego 
Stowarzyszenia. 
Pan Feliks Mikulski- zadał pytanie czy Wójt przygotował dla wszystkich radnych uchwałę. 
Wójt Gminy- odpowiedział, że za chwilę będą dostarczone. 
Przewodniczący Rady Gminy- poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianą wniesioną 
przez Wójta Gminy. 
Wynik głosowania. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w porządek obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy- poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z ostatniej   
Sesji Rady Gminy. 
Wynik głosowania. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 
Ad.3.  Informacje Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał Wójta Gminy  
w okresie międzysesyjnym. 
Wójt Gminy- przedstawił Zastępcę Wójta, powiedział także,że będzie zajmował się 

współpracą z jednostkami organizacyjnymi: szkołami, biblioteką, GOK, GOPS, Dom  
Środowiskowy. 
Romulad Czajkowski- Zastępca Wójta- przedstawił się, powiedział że wcześniej pracował 
w  Urzędzie Gminy Kolbudy w Referacie Oświaty natomiast wcześniej w Urzędzie 
Wojewódzkim. 
Wójt Gminy- przedstawił inf.Wójta Gminy działalności i realizacji podjętych uchwał w 
okresie międzysesyjnym ( w zał.)  
Przewodniczący Rady-zapytał czy są uwagi? 
Uwag nie wniesiono. 
Ad.4. Interpelacje radnych  
Eustachy Kalinowski- zostałem zobligowany przez mieszkańców o zadanie takiego pytania: 
Został zatrudniony Wicewójt- czy stanowisko Sekretarza Gminy jest konieczne  
w naszej gminie? Za poprzedniej władzy  Sekretarz pełnił jednocześnie funkcję Wicewójta. 
Wójt Gminy- nie planuję żadnych zmian jeżeli chodzi o zatrudnienie. Niektóre stanowiska 
zostały zlikwidowane jak w przypadku informatyka. Przybywa nam zadań  a etatów nie 
zwiększamy. Nie planuję żadnych zmian. 
Eustachy Kalinowski- poprosił o odpowiedź na piśmie. 
Przewodniczący Rady- zapytał czy są jeszcze interpelacje? 
Teodor Formela- proszę o wyjaśnienie Wójta czy stanowisko Wicewójta i Sekretarza jest 
obligatoryjne? Czy Wójt to potwierdza? 
Wójt Gminy- tak potwierdzam. 
Przewodniczący Rady- o tym będziemy się jeszcze na piśmie zwracali. 
Przewodniczący Rady- zapytał czy są jeszcze interpelacje? 
Innych interpelacji nie wniesiono. 
Ad.5. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania  z wykonania budżetu Gminy Przywidz 
 za 2010 rok.  
Barbara Borowska- zreferowała sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu Gminy Przywidz 
za 2010 rok wraz z  inf.o stanie mienia komunalnego ( w zał.).  



Przewodniczący Rady- przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku  
O sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2010. 
Zapytał radnych czy mają pytania? 
Maria Ścibek- dowiedziałam się, że nasz dług wzrósł o 30%, czy to jest spowodowane 
inwestycjami?  
Przewodniczący Rady- odpowiedział, że 30% to są zaległości podatku. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Jan Kowalik- przedstawił wniosek Komisji rewizyjnej 

ws. udzielenia Wójtowi Gminy Przywidz 
Przewodniczący Rady- poddał pod głosowanie Uchwałę ws. zatwierdzenia sprawozdania  
z wykonania budżetu Gminy Przywidz za rok 2010. 
Wynik głosowania. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 
Ad.6a. Absolutorium dla Wójta Gminy Przywidz za 2010 rok. 
Przewodniczący Rady- poprosił o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
ws. udzielenia Wójtowi gminy Przywidz absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 
Przywidz za rok 2010   
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej-Jan Kowalik- Komisja oceniła pozytywnie 
sprawozdanie finansowe gminy za 2010 rok i wnosi o udzielenie absolutorium dla Wójta 
Gminy za rok 2010.  
Ad. 6b. Przewodniczący Rady- odczytał pismo opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Gdańsku o wniosku Komisji rewizyjnej Rady Gminy Przywidz. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Głosowanie ws. uchwały dla absolutorium Wójta Gminy za 2010 rok.  
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę (14”za”) w obradach  
Przewodniczący Rady – zarządził 15 minut przerwy. Po przerwie przystąpiono do realizacji 
kolejnych punktów obrad. Obrady opuściła radna Maria Ścibek. 13 radnych obecnych. 
Ad.7a. Przewodniczący Rady Gminy-odczytał plan pracy Komisji Rewizyjnej na 
 II półrocze2011 
Ad.7b.Uchwała ws. ustalenia opłat za świadczenie usług za przedszkole publiczne w Gminie 
Przywidz . 
Zastępca Wójta- przedstawił  w/w uchwalę. 
Przewodniczący Rady- zapytał czy są pytania do projektu uchwały?  
Radni nie wnieśli żadnych uwag. 
Radni uwag nie wnieśli 
Jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.  
Ad.7c. Uchwała ws. wykazu kąpielisk na terenie Gminy Przywidz.  
Grażyna Kłęk- przedstawiła w/w uchwalę. 
Przewodniczący Rady- zapytał czy są uwagi do w/w uchwały? 
Uwag nie wniesiono. Następnie poprosił Komisje o wyrażenie opinii w tej sprawie. 
Komisja  Społeczna, Oświaty i Sportu- Robert Deja- wyraził opinie pozytywną. 
Przewodniczący Rady- poddał pod głosowanie uchwałę w/w. 
Wynik głosowania. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 
Ad.7d.Uchwała ws. budowy chodnika Przywidz-Borowina ul. Szkolna.  
Grażyna Kłęk- odczytała w/w uchwalę.  
Przewodniczący Rady- zapytał czy są pytania do uchwały? 
Radni uwag nie wnieśli. 
Komisja Społeczna, Oświaty i Sportu- Robert Deja- wydała opinie pozytywną.  
Komisja Gospodarcza- Teodor Formela- wydała opinie pozytywną. 
Przewodniczący Rady-odczytał uchwalę a następnie poddał do głosowania. 



 
Wynik głosowania. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 
Ad.7e. Podpisanie Porozumienia z Powiatem Gdańskim dotyczącego wspólnej  realizacji 
zadania w zakresie kultury pod nazwą „Siedem stron Powiatu-  Przywidz 2011”. 
Grażyna Kłęk- przeczytała treść w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady- zapytał czy są pytania? 
Radni uwag nie wnieśli. 
Komisja Społeczna, Oświaty i Sportu- Robert Deja-  wydała opinię pozytywną 
Komisja Gospodarcza- Teodor Formela- wydała opinię pozytywną. 
Wynik głosowania. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 
Ad.7f. Zawarcie porozumienia z Komendą Wojewódzką Państwowej Straży Pożarnej  
w Gdańsku w celu przekazania środków finansowych na Wojewódzki  Fundusz Wsparcia 
PSP woj. pomorskiego 
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego 
4x4 dla Komendy Powiatowej PSP w Pruszczu Gdańskim. 
Wójt Gminy- przedstawił w/w uchwałę. 
Przewodniczący Rady- zapytał czy są pytania od radnych.  
Radni uwag nie wnieśli. 
Komisja Gospodarcza Teodor Formela- wydała opinię pozytywną. 
Wynik głosowania. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 
Ad.7g. Uchwała ws. zmian w budżecie Gminy Przywidz na 2011 rok.   
Barbara Borowska- przedstawiła w/w uchwałę. 
Przewodniczący Rady- zapytał czy są pytania. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Komisja Gospodarcza Teodor Formela- wydała opinię poztywną. 
Wynik głosowania. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 
Ad.7h.Uchwała ws. Utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej. 
Przewodniczący Rady- wniósł o zagłosowanie czy ta uchwała ma zostać teraz przedstawiona. 
Głosowanie: za-9 głosów , przeciw- 2 głosy , wstrzymało się- 2 głosy. 
Wójt Gminy- przedstawił projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady- zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 
Sławomir Plichta- jaki jest koszt roczny wkładu do stowarzyszenia a także co gmina Przywidz 
będzie promować za zewnątrz ? 
Rafał Glazik- jeśli chodzi o składki zostanie ustalona na pierwszym zgromadzeniu, natomiast 
wg. ustaleń jakie są w stowarzyszeniach składka wynosi 0,35 gr/ osoba rocznie, czyli ok. 
1700 zł jeżeli chodzi o gminę Przywidz, natomiast ta składka może być niższa ale na pewno 
nie będzie wyższa. Natomiast jeśli chodzi o drugie pytanie co chcielibyśmy promować zależy 
od nas. Z moich rekomendacji należy zainwestować w inwestycję różnego rodzaju  aby 
turyści jak i mieszkańcy mogli korzystać, to jest tylko jeden przykład a jest ich wiele. Tak 
naprawdę od nas zależy co chcielibyśmy pokazać Europie. Statut nie określa stawki a to z 
prostej przyczyny, dlatego że jak w przypadku niektórych miast stawkę mogą zwiększyć. 
Teodor Formela-  w jakich samorządach podjęta taka uchwała? 
Rafał Glazik- Gdańsk, Malbork, Tczew. 
Przewodniczący Rady- zapytał czy są pytania.    



Wójt Gminy- sam nie zgadzam się z niektórymi zapisami, szczególnie chodzi o ilość głosów 
zgromadzenia, jeżeli  mała gmina będzie miała jeden głos a duża pięć, dlatego będę wnosił 
aby każdy samorząd miał jeden głos niezależnie od ilości mieszkańców. Wniosę też  
o negocjowanie ceny. 
Rafał Glazik- statut w naszym stowarzyszeniu może być zmieniany, modyfikowany  
Przewodniczący Rady- zapytał czy są jeszcze pytania. Wniósł o wykreślenie w projekcie 
uchwały drugiego zdania i załączenie załącznika. 
Rafał Glazik- wnoszę aby tekst był jednolity.  
Przewodniczący Rady- jeżeli damy uchwałę wraz z załącznikiem Wójt nie będzie mógł 
zmieniać i nie będzie mógł w żaden sposób uczestniczyć w projekcie. 
Rafał Glazik- każdy na zgromadzaniu będzie mógł wnieść uwagi do statutu  
Przewodniczący Rady- ale to będzie niezgodne z prawem.  
Radca Prawny-  Michał Janowski-  to jest tylko projekt statutu. 
Teodor Formela- czy możemy przystąpić do tego stowarzyszenia nie teraz a za miesiąc, dwa, 
przecież nie musimy teraz przystąpić.  
Rafał Glazik- to jest państwa wola czy przystąpicie do stowarzyszenia w tym momencie ale 
jeśli w tym momencie przystąpicie macie status członków założycieli, jeżeli przystąpimy za 
miesiąc już tego statusu nie mamy. Chcę aby Przywidz pojawił się w historii Polski i był tym 
członkiem założycieli.  
Teodor Formela- ja się z tym nie zgadzam i wnoszę aby to przedyskutować na następnej sesji, 
niech się radni zapoznają dobrze i szczegółowo. 
Głosowanie aby skierować do komisji Gospodarczej projekt uchwały w/w.   
Przewodniczący Rady- odczytał projekt uchwały. 
Wynik głosowania. 
„za”- 7 głosów, „przeciw”- 3 głosy, „wstrzymało się”- 3 głosy  
Ad.8.Wnioski mieszkańców gminy Przywidz 
Żadnych pytań nie wniesiono. 
Ad.9. Oświadczenia radnych 
Marcin Galikowski- proszę abyśmy w pismach powoływali się na paragrafy a nie tylko na 
akty prawne i aby projekty uchwał były traktowane tak samo a także jak uchwała nie będzie 
spełniała wymogów prawnych była skierowana do poprawy do odpowiedniej osoby. 
Teodor Formela- proszę o przedstawienie sytuacji pogorzelców w gminie, jak są 
zabezpieczeni. 
Wójt Gminy- sytuacja jeżeli chodzi o Przywidz są zakwaterowani w mieszkaniach ZOZu, 
pomoc z GOPSu, Urzędu  jeżeli chodzi o przewóz rzeczy a także kontakt z Powiatem aby 
przyspieszyć rozbudowę  domu. W przypadku Suchej Huty był to budynek gminny. Matka z 
dzieckiem została umieszczona poza gminą w Matemblewie, GOPS opłaca  z tego tytułu czas 
pobytu. W przypadku Pani Szatkowskiej pomoc udzieliła Pani Stanisława Holza. 
Na chwilę obecną została umieszczona w domku przy boisku tymczasowo. Mamy dla niej 
upatrzony moduł mieszkania, zatem zwracam się do rady czy możemy zakupić taki moduł dla 
Pani Szatkowskiej. Byliśmy w Gdyni oglądać koszt to 62 tys. zł, nie powiem czy brutto czy 
netto bo nie pamiętam. Jest taka możliwość aby moduł wziąć teraz a spłata byłaby w roku 
przyszłym, wchodzi to już w inwestycje, dlatego pytam się rady czy możemy zakupić.    
Przewodniczący Rady- czy są jeszcze pytania? 
Marcin Galikowski- wnoszę aby wcześniej zawiadamiać o terminie sesji i szybciej dostarczać 
projekty uchwał a także aby sesja odbywała się w czwartek aby to nie kolidowało z zajęciami  
w GOKu. 
 Przewodniczący Rady- na ostatniej sesji było mówione, że kolejne sesje odbędzie się  
w ostatnim tygodniu czerwca a kolejne będą poza lipcem też w ostatnich tygodniach 
miesiącach i proszę pamiętać, że godziny ustala przewodniczący. 



Marcin Galikowski- proszę aby radni mieli więcej czasu niż 15 minut na zapoznanie się  
z projektem uchwał. 
Przewodniczący Rady- przepisy pozwalają wnieść uchwałę przed sesją i Wójt wniósł 
dzisiejszą uchwałę. Terminy są dochowane. Jeszcze jedna inf. do radnych, którzy występują  
z pismami podpisując się jako radny w różnych instytucjach lub przy kontroli . Proszę aby 
pisma przechodziły przez biuro rady. 
Robert Deja- usypanie drogi, rozmawiałem z Jerzym Jusiakiem, który mówił, że takiego 
projektu nie ma, udałem się do Gminy okazało się że taki projekt jest . 
Pytanie jak daleko jesteśmy z tym projektem i czy na usypanie gruzu na drogę trzeba mieć 
pozwolenie? 
Przewodniczący Rady- zapytał czy są jeszcze jakieś pytania? 
Jarosław Labuda- jako członek  Komisji Rewizyjnej wnoszę uwagi do Uchwały zw. ze 
zmianą do planu, przewodniczący nie wniósł uwag ale my mamy, proszę aby przewodniczący 
komisji przeczytał uwagi.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Jan Kowalik- przeczytał uwagi: błędna data  
jak i błąd w piśmie przewodnim do RIO. 
Wójt Gminy- to jest pismo przewodnie do RIO, jeżeli oni się nie dopatrzyli istotnego błędu to 
znaczy, ze jest dobrze.   
Jarosław Labuda- ja sam dopatrzyłem się błędów i znalazłem dwie działki, które nie są ujęte 
w mieniu i dlatego wnoszę aby sołtysi wiedzieli co jest w majątku gminy na ich terenie. 
Przewodniczący Rady- temat był rozpatrywany już na Komisji Rewizyjnej. 
Ad.10.O godz. 14.00 Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady VIII absolutoryjnej sesji 
Rady Gminy Przywidz. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: Aleksandra Kajzer       


